
HUR BIDRAR  
ROTAVDRAGET TILL  
JOBBSKAPANDE INOM  
SMÅFÖRETAGEN?



MEDLEMSENKÄT DEC 2023 ROT AVDRAG

MER JOBB I BYGGBRANSCHEN.  
MINDRE SVARTARBETE  
MÖJLIGHET ATT YTTERLIGARE SKAPA JOBB I EN 
BYGGBRANSCH SOM BROMSAT UPP
ROT avdraget bidrar till mer arbete enligt småföretagarna själva. Hälften av hantverkarna upplever att de får mer att göra och fler 
kunder tack vare ROT-avdraget. Åtta av tio hantverkare är dessutom övertygade att byggbranschen skulle få mer att göra om ROT 
avdraget höjdes nu när marknaden inom bygg bromsat in till följd av inflation och räntekostnader. 

Administrationen kring ROT upplevs generellt inte som alltför besvärlig. Endast 15 procent tycker att pappersarbetet är krångligt 
och tidsödande. Hälften av företagen anser också att det är rättvist att företagen själva står för administartionskostnaden, medan 
knappt hälften anser att det lika väl kunde ligga på kunden eller på stat och kommun som har lika mycket att tjäna på ROT avdraget 
som hantverkaren. 

Att administrationen är relativt enkel för de flesta återspeglas i antalet avslag som enligt dem som svarat på enkäten är lågt, mindre 
än 3,5 procent upplever att de får avslag på ROT ansökan.  

Mer arbete för byggbnranschen var ett av målen med ROT, det andra var att stävja svartarbete och det anser branschen att man 
lyckats med. Majoriteten, 62 procent här sällan eller aldrig talas om svarta alternativ numera. 



Hjälper ROT  dig att få mer jobb till företaget?

Nej
49 %

Ja
51 % HÄLFTEN  

AV SMÅFÖRETAGARN FÅR 
MER JOBB TACK VARE ROT



Tror du att en höjning av ROT avdraget skulle hjälpa byggbranschen att 
få mer jobb nu när marknaden bromsar in?
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HUr upplever du administrationen kring ROT?

ENDAST 15% ANSER ATT 
ADMINISTRATIONEN ÄR 
BESVÄRLIG KRING ROT



JA - DET ÄR RIMLIGT EFTERSOM VI FÅR MER ARBETE

NEJ - KUNDEN KUNDE DRA EN DEL AV LASSET

NEJ - STAT OCH KOMMUN KUNDE TA DET ADMINISTRATIVA  ANSVARET

ÖVRIGA KOMMENTARER
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Tycker du att det är rättvist att företaget står för all administration och 
ansvar för ansökan om ROT?

MAJORITETEN ANSER ATT 
DET ÄR RÄTTVIST ATT 

FÖRETAGEN  
STÅR FÖR 

ADMINISTRATIONEN I 
SAMBAND MED ROT



Hur skulle administrationen kunna bli bättre?

Om kunden själv sökte ROT och det var klart för entreprenören innan 
byggstart skulle man bara behöva administrera saken 1 gång. 

Företaget behöver få veta hur mycket rot kunden har rätt till, det blir 
alltid problem när kunden i efterhand skall betala mellanskilnaden, 
då deras uppgifter om "utrymme" inte stämde 

Den är bra som det är, men ett stort fel är att skatteverket tror alla 
jobbar för polacklöner, vi har inte haft en anmärkning sedan -86, 
men då tar vi betalt för bra jobb med, men där får du bråka "ni har 
saltat timpriset" är avslaget...  

Tycker att det fungerar bra 

Kunderna sköter ansökan om ROT själva efter betalning 

Avskaffa Rot, sänk momsen i stället 

Det är många privatpersoner (i synnerhet i lgh) som inte har koll på 
de uppgifter vi behöver samt hur mycket rot der redan utnyttjat. Att 
vi via sidan för rot/rut-hanteringen hos skatteverket kan få fram rätt 
uppgifter och belopp med hjälp av personnummer skulle underlätta.

Snabbare hantering av ROT-ansökningar så att inte företagaren måste 
vänta så länge på betalning. Särskilt när Skatteverket begär 
kompletteringar. 

Har endast för ett antal år sedan administrerat RUT; vi tillhandahåller 
löpande städtjänster 

Enklare och mer digital, typ fota, maila signera med bankid 

Kunden lämnar in ansökan 

Att vi får betalt per kund ifrån skatteverket en gång om året 

Slopa fastighetsbeteckningen 

Kundens pengar, kundens skatt, kundens bekymmer och Kundens tid!!!! 

Större säkerhet önskas då företaget drabbas om inte kunden har betalat 
tillräckligt mycket skatt Har själv varit utsatt av kund som ansåg att jag 
tagit förmycket betalt för arbetet fick då hjälp av Skattemyndigheten så 
vi blev tvugna att återbetala kostnaden för arbetet jag misstänker att 
kunden inte hade tillräckligt utrymme



Hur skulle administrationen kunna bli bättre?

Kunden begär avdrag från skatteverket direkt med specificerade 
fakturor. Det skulle bidra till mindre fusk 

Ta bort momsen på byggtjänster till privatpersoner istället för rot-
avdrag. 

Lite enklare sida hos SKV 

Färre val i ansökan. Mer beräkningshjälp  

Jag tycker den är bra, det får inte bli för enkelt För då kanske det är 
lättare att fuska. 

Genom att ta bort den helt och istället sänka skatten på arbete, så att 
man har råd utan bidrag. Jag ser det som kommunism, skatta max, ge 
bidrag. 

Att lätt kunna kolla lagfarna ägare. Ibland blir det fel när kunderna vill 
dela rotavdraget men bara den ena är lagfaren ägare. Borde gå att 
kolla i samband med ansökan till Skatteverket

Kunden betalar hela fakturan. Sedan när hen har betalat den så tar hen 
kopia på fakturan (där ska arbetskostnaden vara redovisat) och kopia 
på inbetalningen och skickar dessa till skatteverket för att få sin 
rotavdrag. Enkelt och säkert. Utan kvitto= inget rot. 

Det jag kan tänka mig är att kunden själv söker eller drar av det i 
deklarationen,så slipper vi agera både byggare o bank.även om 
hanteringen blivit betydligt bättre numera. 

Det skulle vara att man kunde leta på ägare/fastigheter/
bostadsrättsföreningar/personnummer direkt via skatteverkets sida när 
man fyller i blanketten. Annars är det faktiskt rätt enkelt. 

Att kunden tar administrationen, som det var förr. Med nuvarande rutin 
riskerar även byggaren att förlora ROT-beloppet eftersom a) det händer 
väl att man missar att söka ROTstöd senast 31/1 för fg år. b) det händer 
att folk inte har rätt till ROT, och då ska företagaren kräva kunden 
retroaktivt, vilket kan bli problem. Staten borde ta risken, eller snarare 
staten tar ingen risk alls eftersom kunden då helt enkelt får vara utan 
bidrag om staten avslår ROT ansökan.



NEJ - INGA

NJAE - NÅGON GÅNG IBLAND

JA - GANSKA OFTA

JA - VÄLDIGT OFTA
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Får du många avslag på ROT ansökningar?

NÄR VÄL ANSÖKAN ÄR 
KLAR KRÅNGLAR DET INTE 
MYCKET, FÅ FÅR AVSLAG 

PÅ ANSÖKNINGARNA



NEJ - DET FINNS LIKA MYCKET SVARTARBETE NU

NJAE - KANSKE LITE MINDRE

JA - DET ÄR SÄLLAN MAN HÖR KUNDER FUNDERAR ÖVER SVARTJOBB

JA - JAG HÖR ALDRIG TALAS OM SVARTARBETE NUMERA
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Upplever du mindre konkurrens från svartarbete nu jämfört med före ROT

DET ÄR SÄLLAN MAN 
UPPLEVER ATT 

SVARTARBETE ÄR ETT 
ALTERNATIV NUMERA

62%



Hur skulle ROT kunna utvecklas ännu mer?

Utöka till garage, pool? 

Ett avdrag på 50% skulle vara mycket bättreLite enklare sida hos SKV 

Höj från 30 till 50%  

Vissa miljö/energi förbättrande åtgärder skulle vara än nu mer rot på, 
då skulle det renoveras med mer miljö och energi tänk, mindre el, 
mindre miljöpåverkan 

På sikt borde ett generellt ROT-avdrag avvecklas. ROT-avdraget är 
orättvist och skapar administration samt osunda konkurrensvillkor. 

En höjning till tidigare nivå 50% 

Att öka till 50% hade underlättat och kanske att RUT skulle vara 30% 
istället? 

Lägg admin på stat/kund och låt oss småföretagare jobba. 

Reparationer även utanför hemmet. Men som sagt, hellre lägre 
arbetsgivaravgift!

Höja andelen rot till 50% igen 

Höjt tak till 50% 

inkomstanpassat avdrag det påverkar fakturans storlek för lite för låg 
och medelinkomsttagare som inte har möjlighet att göra stora 
renoveringar. 

Ta med alla hus på en fastighet 

Höj avdragsrätten till 50% som det var för, inte att det står kvar på 30% 
som nu. Det skulle skapa mer jobb än att bara höja beloppet. 

Om man vill ha stopp på svart arbetskraft i Sverige varför kan man då ta 
med sig ROT/RUT till andra länder i Europa 

Hantverkare ska befrias från formaliteter eller ersättas för tiden vilken 
ROT kräver. 

Man skulle kunna backa bandet och ta tillbaka 50% på 
arbetskostnaden istället för 30% för att gynna de som vill ha mindre 
arbeten utförda. 

Avdrag på hela investeringen i samband med tjänst, dvs även material, 
då skulle effekten bli ännu tydligare och öka inköpen på orten, även 
det bidrar till sysselsättning och skatteintäkter.



Tar du ut en extra avgift för hantering av ROT avdraget?

Nej
93 %

Ja
7 % EN BRÅKDEL  

TAR UT AVGIFT FÖR 
ADMINISTRATIONEN AV ROT 

AV SMÅFÖRETAGARN FÅR MER 
JOBB TACK VARE ROT



Företagarförbundet är en ideell och partipolitiskt obunden organisation, som sedan 1936 
arbetar för att göra det bättre, enklare och tryggare att starta och driva samt utveckla småföretag 
i Sverige. Att skapa opinion om och öka förståelsen för småföretagarnas roll samt betydelse i 
samhällsutvecklingen och för tillväxten är kärnan i vår verksamhet. Därutöver levererar vi 
kvalificerade förmåner och tjänster till våra medlemmar

OM UNDERSÖKNINGEN
Undersökningen genomfördes av Företagarförbundet under nov/dec/maj 2023 via mailenkät till 
Företagarförbundet medlemspanel. Totalt mottog 6300panelmedlemmar enkäten och 417 
(6,6%) av mottagarna svarade på enkäten. 



Bli medlem nu! 
Hjälp till att skapa ett bättre företagar-Sverige!

https://ff.se/bli-medlem/

